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Številka: 031-1/2025 
      Datum: 22. 1. 2025 

 
Zapisnik 

34. seje Senata Univerze v Ljubljani, 
ki je potekala v torek, 21. 1. 2025, ob 15.00 uri 

 
 
 
 
 
Prisotni člani Senata UL: 
prof. dr. Gregor MAJDIČ, rektor UL, prof. dr. Violeta BOKAN BOSILJKOV, UL FGG, prof. dr. Janez BONČA, 
UL FMF, izr. prof. dr. Mojca CIGLARIČ, UL FRI, prof. Mihael DEŠMAN, UL FA, prof. dr. Rok DREU, UL FFA, 
prof. dr. Peter GRILC, UL PF, prof. dr. Damir KARPLJUK, UL FŠ, prof. mag. Žanina MIRČEVSKA, UL AGRFT, 
doc. dr. Martina ODER, UL ZF, prof. Alen OŽBOLT, UL ALUO, prof. dr. Mirko PEČARIČ, UL FU, prof. dr. Marina 
PINTAR, UL BF, prof. dr. Karmen PIŽORN, UL PEF (odšla pri točki 11. Razno, ki je bila obravnavana pred 
točko 9. Volitve rednih profesorjev in poročilo o delu Habilitacijske komisije), prof. dr. Iztok PREZELJ, UL FDV, 
prof. dr. Mojca SCHLAMBERGER BREZAR, UL FF, prof. dr. Mihael SEKAVČNIK, UL FS, prof. dr. Urška 
STANKOVIČ ELESINI, UL NTF, doc. dr. Tadej STEGU, UL TEOF, prof. dr. Igor ŠVAB, UL MF, prof. dr. Marko 
TOPIČ, UL FE, prof. dr. Tomaž TURK, UL EF, izr. prof. dr. Mojca UREK, UL FSD, prof. dr. Peter VIDMAR, UL 
FPP, prof. dr. Andreja ŽGAJNAR GOTVAJN, UL FKKT in študenti: Nejc TACER, UL FGG, Fazli GASHI, UL 
ZF, Vid GOJKOVIĆ, UL EF, Žan Luka KOLARIČ, UL FMF - (29 senatorjev). 
 
Odsotni člani Senata UL: izr. prof. dr. Breda JAKOVAC STRAJN, UL VF, prof. Marko VATOVEC, UL AG in 
študenti: Miha KOSEC, UL BF, Jaka ROTMAN PRIMEC, UL FFA, Kristijan BRIŠKI, UL PF (5 senatorjev). 
 
Seje so se udeležili še:  
Prof. dr. Ksenija Vidmar Horvat, prof. dr. Maja Klun, prof. dr. Boštjan Markoli, prof. mag. Matjaž Drevenšek, 
prof. dr. Gregor Dolinar – prorektorji UL; prof. dr. Aleš Obreza - predsednik HK; prof. dr. Lucija Peterlin Mašič - 
predsednica KDrŠ; prof. dr. Emil Erjavec - predsednik UO UL; Nejc Tacer - predsednik ŠS UL; dr. Aljaž Gaber 
-Visokošolski sindikat Slovenije; doc. dr. Al Vrezec - NIB; Irena Eiselt - NUK; rektorat, Mihaela Bauman 
Podojsteršek - gl. tajnik; izr. prof. dr. Dejan Jontes – pomočnik rektorja; Alenka Golobič, Teja Velkavrh, Lina 
Čok Jereb – rektorat UL. 
 
Prisotni so bili tudi:  
Sergeja Mitič, Simona Erjavec, Staška Mrak Jamnik, Aleš Košir, Katarina Ivec, Marina Šućur, Danijela Kotnik, 
Polonca Miklavc Valenčič – rektorat UL. 
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 Ad 1.) Določitev dnevnega reda (prof. dr. Gregor Majdič, rektor) 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Rektor je povedal, da so pri predlaganem dnevnem redu točke 2, 8, 9 in 10 zaprte za javnost.  
 
Rektor je dal na glasovanje naslednji sklep: 
 
SKLEP ŠT. 1.:  
Senat UL sprejme dnevni red 34. seje Senata UL. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad 2.) Potrditev zapisnika 33. seje Senata UL (prof. dr. Gregor Majdič, rektor) 
 
 
Ad 3.) Poročilo rektorja (prof. dr. Gregor Majdič, rektor) 
 
Rektor je povedal, da so v Ruandi podpisali sporazum o sodelovanju med Univerzo v Ljubljani in Univerzo v 
Ruandi. Podpis sporazuma je potekal v okviru tridnevnega obiska delegacije Univerze v Ljubljani, ki je bila 
sestavljena iz dekanov oz. prodekanov devetih članic. Rektor je povedal tudi, da se je v okviru obiska sestal 
tudi z ministrom za izobraževanje Ruande Josephom Nsengimano. Minister je povedal, da imajo vizijo, v 
naslednjih 10 letih povečati vpis od štirikrat do petkrat. Zato si tudi želijo sodelovanja s tujimi institucijami in 
tako dve ameriški univerzi že postavljata svoje izpostave v Ruandi. Rektor je na koncu dodal, da na Univerzi v 
Ljubljani že sodelujemo v nekaterih pobudah sodelovanja z afriškimi univerzami, kot so centri odličnosti v okviru 
univerzitetnih združenj The Guild in Arua (African research universities association).  
  
Rektor je poročal, da je članici Komisije za etična vprašanja UL (KEV UL) prenehal mandat. Povedal je, da 
običajno članica od koder je bil nekdanji član/članica, predlaga novega člana/članico. Ker pa gre v tem primeru 
za KEV UL, ki je zelo pomembna in obravnava občutljivo področje, je rektor pozval vse članice, da predlagajo 
kandidate za novega člana/članico KEV UL. Rektor je povedal, da bodo članicam poslali tudi poziv, da 
predlagajo kandidata za KEV UL.  
 
Prof. dr. Violeta Bokan Bosiljkov je povedala, da na članice niso dobili pravnega mnenja glede izplačil dodatka 
D060 in zato ne vedo, kako se pripraviti na izplačilo januarskih plač. Glede na to, da je to pedagoška 
nadobremenitev, je vprašala, ali jo morajo plačati v 100%, ali lahko upoštevajo formule, ki so jih imeli do sedaj.  
 
Rektor je povedal, da se je pravno mnenje nanašalo na obremenitve in ne na sama izplačila. Glede tega se še 
dogovarjajo, kaj narediti. Naslednji teden imajo sestanek z ministrom, kjer bodo še enkrat odprli to temo.   
 
Mihaela Bauman Podojsteršek, glavni tajnik, je povedala, da novi Aneks h Kolektivni pogodbi za dejavnost 
vzgoje in izobraževanja v Republiki Sloveniji velja od 1. 1. 2025 in s tem je zagotovljena tudi pravica 
zaposlenega do izplačila. V dopisu ministru, glede dodatnih stroškov, so omenili tudi ta dodatni strošek 

1.  Določitev dnevnega reda 34. seje Senata UL 
2.  Potrditev zapisnika 33. seje Senata UL 
3.  Poročilo rektorja 
4.  Začetek postopka za izvolitev rektorice oz. rektorja Univerze v Ljubljani za mandatno obdobje 

2025-2029 (prof. dr. Gregor Majdič, rektor) 
5.  Določitev predstavnika delodajalcev v Upravni odbor UL (prof. dr. Gregor Majdič, rektor) 
6.  Letni delovni načrt za leto 2025 (rektor s prorektorji in glavni tajnik) 
7.  Razpis za vpis (prof. dr. Ksenija Vidmar Horvat, prorektorica) 
8.  Poročilo o delu Komisije za doktorski študij UL (prof. dr. Lucija Peterlin Mašič, predsednica 

komisije) 
9.  Volitve rednih profesorjev in poročilo o delu Habilitacijske komisije (prof. dr. Aleš Obreza, 

predsednik komisije) 
10.  Pritožbi v postopku za izvolitev v naziv (prof. dr. Gregor Majdič, rektor) 

- imenovanje poročevalca o pritožbi v postopku za izvolitev v naziv; 
- seznanitev o poteku postopka v pritožbi za izvolitev v naziv. 

11.  Razno 
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povečanega izračuna. Tudi s sindikati so se o tem včeraj pogovarjali in so povedali, da je ta pravica zapisana 
in se mora udejanjiti.  
 
Prof. dr. Marko Topič je v zvezi s 17. členom Aneksa h Kolektivni pogodbi in nadobremenitvijo vprašal, ali bodo 
dobili navodila, kako to obračunavati: ali s 50 %, ali linearno 100%. Povedal je, da morajo glede na novi Aneks 
izplačevati sedmo uro kot stoprocentno povečanje in osmo uro prek podjemne ali avtorske pogodbe. 
 
Mihaela Bauman Podojsteršek, glavni tajnik, je povedala, da so govorili o dveh stvareh. Prva je, da so prosili 
za pravno mnenje za osebe, ki so razbremenjene. Drugi odstavek 17. člena Aneksa h Kolektivni pogodbi 
pogojuje polno obremenitev, da je lahko zaposleni še nad obremenjen (plačilo dodatne pedagoške obveznosti 
pogojuje s tem, da zaposleni neposredno pedagoško obveznost iz te kolektivne pogodbe opravlja v najvišjem 
obsegu ur tedensko glede na njegov naziv). Povedala je, da to posega v stanje, za katerega je že narejen načrt 
in da ni mogoče izvesti študijskega procesa, če to začnemo izvajati. To se ne bo izvajalo v tem študijskem letu. 
Povedala je, da je problem tudi prvi odstavek 17. člena Aneksa, ki pa povečuje strošek zaradi drugačnega 
izračuna. V SAP sistemu bodo spremenili tako kot predvideva prvi odstavek in izplačilo plač se bo v tistih 
primerih, ko gre za nadobremenitev, izvajal po novem sistemu. Ne da se pa pedagoških ur izplačevati različno. 
 
Prof. dr. Janez Bonča je vprašal, ali je možno dobiti to pravno mnenje.  
 
Rektor je odgovoril, da bodo preverili pri dekanu UL PF, ali ga lahko delijo.  
 
Prof. dr. Damir Karpljuk je vprašal, ali se pri prevedbah delovnih mest informatikov upošteva Zakon o sistemu 
plač v javnem sektorju (ZSPJS) ter Kolektivna pogodba za dejavnost vzgoje in izobraževanja v Republiki 
Sloveniji. Dobili so namreč informacijo, da je bila v enem primeru vloga zavrnjena. Vprašal je tudi kako se bodo 
vročale odpovedi pogodbe o zaposlitvi s ponudbo nove in kdaj.  
 
Mihaela Bauman Podojsteršek, glavni tajnik, je odgovorila, da se pri prevedbah delovnih mest upoštevata 
Zakon o sistemu plač v javnem sektorju (ZSPJS) ter Kolektivna pogodba za dejavnost vzgoje in izobraževanja 
v Republiki Sloveniji. Vse je usklajeno tudi s sindikati. Tudi glede delovnih mest informatikov. V prvi fazi so 
sistemizirali nekaj delovnih mest informatikov in preko tajnikov članicam dali natančna navodila, kako se 
naredijo prevedbe delovnih mest za informatike. Pred prevedbo delovnih mest je bilo zelo veliko članic, ki so 
želele spreminjati sistemizacijo.. Na kolegiju tajnikov so se dogovorili, da tega ne počnejo, zato, da se ne bo 
vzpostavil nepregleden sistem, razen v enem primeru, ko je UO UL odločil, da se vse vodje FRS sistemizira 
na predstojniška delovna mesta, zato da se jim zagotovi primerljivost z ostalimi vodji. V zvezi z drugim 
vprašanjem je odgovorila, da se trenutno še pregledujejo vsi podatki in se bodo začeli pripravljati aneksi oz. 
nove pogodbe o zaposlitvah.                                           
 
Mihaela Bauman Podojsteršek, glavni tajnik in rektor sta povedala, da bodo vsi zaposleni dobili anekse k 
pogodbam o zaposlitvi. V primeru, da gre za novo delovno mesto, na primer delovno mesto visokošolskega 
učitelja, ki se deli na tri nova delovna mesta, pa se sklene nova pogodba o zaposlitvi. Za tista delovna mesta, 
kjer se spremeni višina plače bodo pa pripravili anekse.  
 
Prof. dr. Mojca Schlamberger Brezar je vprašala, kdaj bo podpisana pogodba za kliping v okviru javnega 
naročila.  
 
Izr. prof. dr. Dejan Jontes je odgovoril, da je v podpisovanju in bo v kratkem podpisana, čaka se še na 
pravnomočnost odločitve.  
 
Prof. dr. Violeta Bokan Bosiljkov je vprašala, zakaj so dobili znižane dvanajstine za leto 2025, glede na leto 
2024, kljub temu, da imajo povečane stroške. Prosila je, da se v primeru znižanja dvanajstine tudi pojasni, 
zakaj je bila znižana, saj je bila ta sprememba narejena brez pojasnila.  
 
Mihaela Bauman Podojsteršek, glavni tajnik, je povedala, da so pri tej dvanajstini odvzeli le predvideno rezervo.  
Povedala je, da bodo pogledali in sporočili. 
 
SEZNANITEV: 
Senat UL se seznani s poročilom rektorja. 
 



 

 
Stran 4 od 8 

 

Ad 4.) Začetek postopka za izvolitev rektorice oz. rektorja Univerze v Ljubljani za mandatno obdobje 
2025-2029 (prof. dr. Gregor Majdič, rektor) 
 
Senatorji študentje so predlagali, da se namesto Sare Svati Sharan za namestnika Mihe Kosca imenuje študent 
Fazli Gashi. Prosili so, da se v prihodnje glede članstva študentskih predstavnikov volilni komisiji za volitve 
rektorja posvetujejo s ŠS UL.  
 
Rektor je rekel, da bodo v prihodnje pri izbiri študentskih predstavnikov v volilni komisiji upoštevali tudi mnenje 
ŠS UL.  
 
Rektor je dal na glasovanje naslednja sklepa: 
 
SKLEP št. 4.1.: 
Senat UL sprejme Sklep o začetku postopka za izvolitev rektorice oz. rektorja Univerze v Ljubljani za mandatno 
obdobje 2025-2029. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
SKLEP št. 4.2.: Senat UL za izvedbo volilnih opravil imenuje volilno komisijo v naslednji sestavi: 

1. doc. dr. Aleš Novak, predsednik 
2. izr. prof. dr. Gregor Dugar, namestnik predsednika 
3. Mihaela Bauman Podojsteršek, članica 
4. Katja Višnjevec Vahčič, namestnica članice 
5. Miha Kosec, študent, član 
6. Fazli Gashi, študent, namestnik člana 

Senat UL za tajnika volilne komisije imenuje Alenko Golobič, univ. dipl. prav., pomočnico glavnega tajnika za 
pravne zadeve ter upravljanje z dokumentarnim in arhivskim gradivom, za namestnika tajnika volilne komisije 
imenuje Tejo Velkavrh, univ. dipl. prav., predstojnico oddelka za gospodarskopravne in stvarnopravne zadeve. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
 
Ad 5.) Določitev predstavnika delodajalcev v Upravni odbor UL (prof. dr. Gregor Majdič, rektor) 
 
Rektor je povedal, da je skladno z določili Odloka o preoblikovanju UL (Uradni list RS, št. 28/00, 33/03, 79/04, 
36/06, 18/09, 83/10, 8/19, 36/21 in 107/23) in na podlagi 3. člena Pravilnika o volitvah Upravnega odbora UL, 
sprejel Sklep o razpisu volitev v Upravni odbor UL za mandatno obdobje 2025 do 2029, ki je stopil v veljavo 
dne 22. 11. 2024. 
Odlok o preoblikovanju UL v prvem odstavku 9.a člena določa, da predstavnika delodajalcev določi univerza z 
javnim pozivom v soglasju z ustanoviteljem izmed kandidatov, ki jih predlagajo Gospodarska zbornica 
Slovenije, Obrtna zbornica Slovenije, Združenje delodajalcev Slovenije, Združenje delodajalcev obrti in 
podjetnikov Slovenije GIZ in Združenje managerjev. 
Javni poziv za predlaganje kandidatov za člana Upravnega odbora UL iz vrst delodajalcev je bil objavljen v 
Uradnem listu RS dne 22. 11. 2024. 
Izmed upravičenih predlagateljev smo prejeli dva predloga, in sicer predlog GZS in predlog Združenja 
delodajalcev Slovenije GIZ. 
Volilna komisija je na svojih sejah 7. 1. 2025 in 8. 1. 2025 ugotovila, da sta obe kandidaturi popolni in poslani 
v roku. 
12. člen Pravilnika o volitvah Upravnega odbora UL pravi:»V skladu z Odlokom o preoblikovanju UL 
predstavnika delodajalcev določi Senat UL v soglasju z ustanoviteljem.« 
Skladno z navedenim posredujemo Senatu UL na glasovanje predlog sklepa, s katerim bo določil predstavnika 
delodajalcev v Upravni odbor UL.  
 
Prof. dr. Peter Grilc je povedal, da ne bo glasoval, ker je kandidat za člana Upravnega odbora UL iz vrst 
delavcev, ki opravljajo visokošolsko dejavnost.  
 
Rektor je povedal, da bo najprej dal na glasovanje sklep glede strinjanja izvedbe glasovanja prek SimplyVoting 
sistema, potem pa bodo vsi senatorji prejeli po elektronski pošti povezavo za glasovanje (do SimplyVoting 
sistema). Rektor je poudaril, da so v volilni imenik za glasovanje prek sistema SimplyVoting vpisani samo 
senatorji, ki so prisotni na 34. seji Senata UL. Senatorji so v volilni imenik vpisani glede na listo prisotnosti. 

https://www.uradni-list.si/glasilo-uradni-list-rs/vsebina/2024009800029/javni-poziv-za-predlaganje-kandidatov-za-clana-upravnega-odbora-univerze-v-ljubljani-st--022-12024-11-ob-336624
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Senatorji, ki ne bodo prisotni na seji, ne bodo imeli omogočenega glasovanja prek sistema SimplyVoting 
(elektronsko sporočilo pa bodo prejeli).  
 
Rektor je dal na glasovanje naslednja sklepa: 
 
SKLEP št. 5.1.: 
Senat UL se strinja, da se glasovanje o izbiri predstavnika Upravnega odbora UL iz vrst delodajalcev izvede 
prek sistema SimplyVoting. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
SKLEP št. 5.2.:  
GLASOVNICA 
za volitve člana Upravnega odbora UL iz vrst delodajalcev 
Predlagana kandidata sta: 

1. Mag. Matjaž Čemažar, zaposlen v podjetju Domel Holding d.d. (predlagan s strani GZS)  

2. Miroslav Smrekar, zaposlen v Združenju delodajalcev Slovenije GIZ (predlagan s strani Združenja 
delodajalcev Slovenije GIZ) 

Navodilo za glasovanje: izberete 1 (enega) člana Upravnega odbora Univerze v Ljubljani, tako da označite 
zaporedno številko pred imenom in priimkom kandidata. 
 
Rezultati glasovanja:  

- kandidat mag. Matjaž Čemažar je prejel 25 glasov ZA 
- kandidat Miroslav Smrekar je prejel 3 glasove ZA. 

 
Senata UL je s 25 glasovi ZA za predstavnika delodajalcev v Upravnem odboru UL v novem mandatnem 
obdobju 2025-2029 določil mag. Matjaža Čemažarja.  
K zapisniku je priložen izpis glasovanja iz sistema SimplyVoting. V skladu z 12. členom Pravilnika o 
volitvah Upravnega odbora UL, ki pravi: »V skladu z Odlokom o preoblikovanju UL predstavnika 
delodajalcev določi Senat UL v soglasju z ustanoviteljem.«, bomo Vlado RS zaprosili za izdajo soglasja k 
imenovanju mag. Matjaža Čemažarja.  
 
 
Ad 6.) Letni delovni načrt za leto 2025 (rektor s prorektorji in glavni tajnik) 
 
Rektor s prorektorji in glavni tajnik so predstavili ključne točke letnega delovnega načrta kot sledi iz gradiva, ki 
je bilo posredovano na sejo.  
 
Izr. prof. dr. Mojca Ciglarič je povedala, da pozdravlja to, da se bodo administrativni postopki poenostavili. 
Zanimalo jo je, ali je že točno določeno, kateri administrativni postopki se bodo poenostavili in kako. 
 
Rektor je odgovoril, da te postopke UL določa država in ne sami. Za enkrat spremljajo, kaj bi se dalo 
poenostaviti, točnih podatkov še nimajo. 
 
Izr. prof. dr. Mojca Ciglarič je povedala, da v gradivu ni zasledila ničesar o novi razdelitvi temeljnega stebra. 
Zanimalo jo je, ali se to načrtuje v letu 2025 ali se bo to pustilo za naslednji mandat.  
 
Rektor je povedal, da so predstavili na kolegiju dekanov analizo in takrat so se dogovorili, da se bodo aprila ali 
maja, po tem ko bodo dobili sredstva, na kolegiju dogovorili, kako bo s TSF-jem. Trenutno še ni sredstev za 
novo razdelitev.  
 
Dr. Aljaž Gaber  je povedal, da je vsebina glede TSF v Letnem programu dela UL za leto 2025 predstavljena 
na strani 20.  
 
Rektor je dal na glasovanje naslednji sklep: 
 
SKLEP št. 6.:  
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Senat UL daje soglasje k letnemu delovnemu načrtu univerze, ki je del Letnega programa dela Univerze v 
Ljubljani za leto 2025. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad 7.) Razpis za vpis (prof. dr. Ksenija Vidmar Horvat, prorektorica) 
 
 

I. Umik razpisanih mest po merilih za prehode na UL PF glede na stališče NAKVIS-a 
 

Prof. dr. Ksenija Vidmar Horvat, prorektorica, je podala krajše poročilo, kot izhaja iz gradiva, ki je bilo 
posredovano na sejo. 

 
SEZNANITEV: 
Senat UL se seznanja z umikom razpisanih mest po merilih za prehode na UL PF, kot sledi iz priloge. 
 
Ad 8.) Poročilo o delu Komisije za doktorski študij UL (prof. dr. Lucija Peterlin Mašič, predsednica 
komisije) 
 
 
Ad 9.) Volitve rednih profesorjev in poročilo o delu Habilitacijske komisije (prof. dr. Aleš Obreza, 
predsednik komisije) 
 
 
Ad 10.) Pritožbi v postopku za izvolitev v naziv (prof. dr. Gregor Majdič, rektor) 
 
 
Ad 11.) Razno (prof. dr. Gregor Majdič, rektor) 
 
Prof. dr. Ksenija Vidmar Horvat, prorektorica, je povedala, da jih je prof. dr. Tomaž Turk obvestil, da so s strani 
Astre AI na nekaterih članicah dobili poziv, da se deli zapiske, video vsebine in tudi Powerpointe predavanj. O 
tej tematiki so na kratko razpravljali tudi na kolegiju prodekanov. Povedala je, da bi v tej fazi le opozorila, da 
naj članice opozorijo, da se ti zapiski ne delijo in da se presodi, kaj se sme deliti in kaj se ne sme deliti. Obvestila 
je, da zaenkrat o tem poteka razprava in da se še odločajo, kako ukrepati, ker je zadeva pravno občutljiva. 
Povedala je, da trenutno z Astra AI pozivajo le še na deljenje zapiskov. Zapiski so predmet proste izmenjave 
med študenti pri izmenjavi videovsebin in PowerPoint-ov pa gre za kršitev pravic intelektualne lastnine. Na 
kolegiju se pogovarjali, da bi bilo smiselno naslednje leto študente ob vpisu opozoriti, kako ravnati z 
intelektualno lastnino UL in njenih zaposlenih, v vmesnem obdobju bi bilo pa tudi smiselno objaviti opozorilo v 
zvezi s tem po članicah oz. prek rektorata.  
 
Prof. dr. Peter Vidmar, je vprašal ali je namen tega obvestila po članicah le obveščevalni ali se želi s tem doseči 
učinek, da se študijski material ne bo več delil. Če je deljenje pravno sporno z vidika intelektualne lastnine je 
treba take prakse prepovedati.   
 
Prof. dr. Ksenija Vidmar Horvat, prorektorica, je povedala, da zapiski že zdaj prosto krožijo med študenti in tega 
ne morejo prepovedati, zato bi se članice vsaj obvestilo, da so na to pozorne.  
 
Rektor je povedal, da če imajo taka dejanja elemente kaznivega dejanja bodo glede tega tudi ustrezno ukrepali.  
 
Prof. dr. Peter Grilc je vprašal, kakšen je status tega podjetja, ki poziva k deljenju učnih materialov.  
 
Prof. dr. Tomaž Turk je povedal, da gre za podjetje, ki je registrirano v Sloveniji. Podjetje razvija poslovni model 
za razvoj umetne inteligence s pomočjo zbiranja in obdelave učnih gradiv z namenom ustvarjanja učnih 
pripomočkov. Decembra so imeli z predstavniki Astra AI sestanek, kjer jim je UL EF jasno predstavila svoje 
stališče glede avtorskih pravic nad gradivi. Povedali so jim tudi, da je to potencialno zanimivo tudi za UL, da bi 
lahko UL imela sama tako storitev v okviru Digitalna UL. Vendar so na sestanku predstavniki Astre AI povedali, 
da jih tak model sodelovanja ne zanima. Predstavnikom V začetku januarja je podjetje Astra AI začelo 
intenzivneje oglaševati ta produkt in na svojem portalu pozivati študente k deljenju učnih gradiv: zapiskov, 
skript, PowerPointov, avdio posnetkov predavanj. UL EF se je na to odzvala in jim poslala dopis, da naj v roku 
7 dni to nemudoma odstranijo, saj so s tem storili dve kaznivi dejanji. Eno je kršitve avtorskih pravic in drugo je 
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napeljevanje k nepooblaščenemu snemanju predavanj. Te kršitve so v danem roku tudi odpravili. Nato so 
dodali še sporočilo tistemu, ki odlaga materiale na njihov portal, da mora spoštovati avtorske pravice.  
 
Glede posredovanja zapiskov Astri AI je prof. dr. Tomaž Turk je povedal, da zapiski, ki jih slušatelji ustvarijo 
med poslušanjem predavanj slovenska zakonodaja načeloma obravnava kot lastno delo slušateljev, če gre za 
lastno povzemanje, interpretacijo ali analizo vsebine. Če pa so zapiski skoraj dobesedni prepis predavanja ali 
posnetki brez dovoljenja predavatelja, lahko predstavljajo kršitev avtorskih pravic, saj bi lahko vsebovali 
zaščiteno avtorsko delo. Avtorsko zaščitena dela se ne smejo distribuirati tretjim osebam, prav tako pa se ne 
smejo niti predelovati. Zoper kršitve avtorskih pravic je treba hitro reagirati in se prej ustrezno pravno pripraviti.  
Na UL EF so včeraj na senatu UL EF glede obravnavanega problema predstavili ukrepe v treh smereh. Prvič, 
v e-izobraževalnih sistemih, ki so v uporabi na članici (Canvas) bodo v čim krajšem možnem času poskušali 
poiskati orodja, ki bi jih lahko vključili v to okolje in ki so pod nadzorom UL EF in v katera lahko UL EF daje 
gradiva in za katere lahko jamči, da so prava gradiva in da niso zastarela. Drugič, avtorska dela so last članic 
in UL in tudi posameznih učiteljev, ki jih pripravijo. Vsi ti se morajo strinjati, da se gradiva shranjujejo oz. dajo 
na voljo v e-učno okolje. Na UL EF bodo pripravili pravni dokument  oz. nasvet študentom s pojasnilom, ki ga 
bodo objavili na študent-net. Prof. dr. Miro Cerar je povedal, da imajo na UL PF tudi izjavo za študente, ko se 
vpisujejo v letnik, in sicer glede avtorskih pravic. Tretjič, da se visokošolskim učiteljem ponudi vso potrebno 
pomoč, da zaščitijo svoje avtorske pravice v okviru dela na UL. Na UL EF s pozvali tudi študentski svet, da 
sporočijo morebitne druge portale za katere bi vedeli in kjer se ta gradiva nahajajo.  
 
Rektor se je zahvalil in povedal, da bodo preverili pravne vidike opisanega dogajanja.  
 
Prof. dr. Ksenija Vidmar Horvat, prorektorica, je prosila prof. dr. Tomaža Turka, da deli povedano v skupini, 
kjer se izmenjujejo dobre prakse obveščanja, informiranja in opozarjanja študentov. Enako je prosila tudi prof. 
dr. Petra Grilca, da UL PF deli omenjeno izjavo o avtorskih pravicah, ki jo študentje prejmejo ob vpisu v letnik, 
ker bi bila lahko potencialno zanimiva za vse članice.   
 
Prof. dr. Maja Klun, prorektorica, je povedala, da so pred kratkim imeli delovno skupino glede umetne 
inteligence pri kateri so bile vključene tudi članice in v okviru nje so oblikovali izjavo, glede umetne inteligence, 
ki naj bi se priložila zaključnim delom. In po zgledu te izjave bi bila lahko oblikovana tudi izjava za študente ob 
vpisu.  
 
Prof. dr. Peter Grilc je povedal, da imajo na članici prakso, da morajo študentje ob vpisu podpisati izjavo o 
avtorstvu. S podpisom izjave se študent zaveže, da bo spoštoval avtorske pravice, ker so imeli v preteklosti na 
članici različne kršitve (slikovno in zvočno snemanje, fotografiranje Powerpointov…). Študente je treba obvestiti 
tudi, kakšne so posledice (če študent podpiše izjavo, je za to vedel in to se neposredno obravnava kot 
disciplinska in etična kršitev). Povedal je, da imamo znotraj UL dovolj možnosti (v okviru disciplinskih 
postopkov), da ni treba iti takoj v kazenske postopke. Opisano dogajanje terja takojšnje ukrepanje ali na ravni 
članic ali na ravni celotne UL. Na koncu je dodal, da se izvor slike, ko preide skozi orodje umetne inteligence 
zelo hitro zabriše in zato se zelo oteži dokazovanje njenega izvora.  
 
Prof. dr. Peter Vidmar je povedal, ali to pomeni, da ne smejo niti učitelj dovoliti, da se predavanja snemajo, ker 
gre za intelektualno lastnino učitelja in UL? 
 
Prof. dr. Tomaž Turk je povedal, da profesor lahko dovoli snemanje svojih predavanj, vendar se lahko zgodi, 
da poteka med predavanjem debata s študentom, ki pa ni dal soglasja. Univerze po svetu, ki dovoljujejo 
snemanje predavanj  in to tudi same izvajajo, poskrbijo za to, da je v predavalnici območje, kamor gredo lahko 
tisti, ki ne želijo biti posneti in tudi potem ne sodelujejo v debati. Namreč vsak, ki je prisoten mora dati soglasje 
za snemanje.  
 
Prof. Alen Ožbolt se je zahvalil za prispevek prof. dr. Tomaža Turka in ga prosil, če ga bo lahko delil. Povedal 
je, da so na UL ALUO sprejeli Pravilnik UL ALUO o upravljanju z avtorskimi pravicami za dela nastala na UL 
ALUO. V zadnjem obdobju ugotavljajo, da je ta pravilnik že zastarel in da ga morajo posodobiti. Na UL ALUO 
nastajajo tudi dela in projekti s pomočjo umetne inteligence, v zvezi s čimer pa še nimajo pravilnika. Na UL 
ALUO morajo biti dela opredeljena formalno tehnično in navedeno mora biti tudi to, katero orodje je bilo 
uporabljeno. Tehnični razvoj orodij (tudi umetne inteligence) nenehno prehiteva regulacijo tega področja in tudi 
študentje so včasih hitrejši od profesorjev pri uporabi le teh.   
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Rektor je povedal, da je to opredeljeno že v Smernicah, ki so jih lansko leto pripravili v okviru Digitalne UL in 
so tudi na spletni strani UL. Tam je glede uporabe umetne inteligence navedeno, da če se pri zaključnih delih 
uporablja orodja umetne inteligence je treba to navesti v zaključnih delih. 
 
Rektor je zaključil razpravo glede umetne inteligence in prisotne vprašal, ali imajo še kakšno zadevo, ki bi jo 
želeli odpreti pri točki razno.  
 
Prof. dr. Rok Dreu je povedal, da so se na prejšnji 33. seji Senata UL seznanili s poročilom Disciplinske komisije 
II. stopnje za študente, nato je bilo to poročilo poslano na članice predvsem z vidika poenotenja disciplinskih 
ukrepov za podobne kršitve. Pri pregledu Pravilnika o disciplinski odgovornosti za študente UL so poleg tega 
pravila gradacije izreka ukrepov ugotovili, da med težjimi kršitvami manjka in predlog  UL FFA je, da bi se med 
težje kršitve dalo tudi navedbo: »Vsakršno dejanje študenta, ki ogroža nevarnost in življenje ljudi in 
nespoštovanje pravil o varnem delu v laboratoriju oz. pri drugih oblikah izvajanja pedagoškega procesa.« 
 
Rektor se je zahvalil za to opozorilo in povedal, da bodo pogledali in da se bo navedeno dodalo v Pravilnik. 
  
Prof. dr. Ksenija Vidmar Horvat, prorektorica, prosila, da prof. dr. Rok Dreu pošlje pisni predlog. 
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